
Projekt  

Protokół Nr X/19 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Grójcu 

w dniu 24 czerwca 2019 roku 

które odbyło się w sali konferencyjnej Ratusza, 

Plac Wolności 2 w Grójcu 

 

Obecni na posiedzeniu: 

Lista obecności w załączeniu. 

Obrady rozpoczęto 24 czerwca 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:00 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków Rady. 

Obecni: 

1. Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Ryszard Krzyżanowski 

8. Anna Lubowiecka 

9. Daniel Marcinkowski 

10. Małgorzata Molenda 

11. Artur Moskal 

12. Weronika Piwarska 

13. Eugenia Poradzka 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

 

 



W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Dariusz Gwiazda – Burmistrz Gminy i Miasta Grójec. 

2. Jarosław Rupiewicz – Zastępca Burmistrza Gminy i Miasta Grójec. 

3. Tadeusz Naduk – Dyrektor Zespołu Administracyjnego Placówek 

Oświatowych. 

4. Kinga Majewska – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Grójcu. 

5. Agnieszka Maroszek – Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Grójcu. 

6. Jacek Pałka – Prezes Grójeckiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego w 

Grójcu. 

7. Jerzy Bińkiewicz – Dyrektor Grójeckiego Ośrodka Sportu „Mazowsze”. 

8. Sylwia Pietrasiewicz – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej 

9. Andrzej Jakubiak – Komendant Straży Miejskiej  

10. Dariusz Iwańczyk – Naczelnik Wydziału Gospodarski Przestrzennej 

i Ochrony Środowiska. 

11. Bożena Migdalska – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich. 

12. Jolanta Stykowska – Sekretarz Gminy Grójec. 

13. Mariola Komorowska – Skarbnik Gminy Grójec. 

14. Małgorzata Bazyl – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

15. Katarzyna Kaczanowska – Naczelnik Wydziału Inwestycji. 

16. Daria Bobrowska – Wachniewska – Pracownik Urzędu Gminy i Miasta 

Grójec 

17. Janusz Karbowiak – Przewodniczący Rady Powiatu 

18. Sylwia Dąbrowska – Radca Prawny 

19. Sołtysi Gminy Grójec. 

20.  Przedstawiciele lokalnej prasy. 

21. Hanna Górka – Biuro Rady Miejskiej w Grójcu. 

22. Marta Byliniak – Biuro Rady Miejskiej w Grójcu. 

23. Mieszkańcy Gminy Grójec. 

 

Ad. 1 

Pan Karol Biedrzycki przywitał Radnych, Pana Burmistrza Dariusza Gwiazdę, 

Pana Wiceburmistrza Jarosława Rupiewicza, Przewodniczącego Rady Powiatu 

Janusza Karbowiaka, Dyrektorów Jednostek Gminnych, sołtysów oraz 

wszystkich przybyłych na sesję gości. 

 

Ad. 2. 
Pan Karol Biedrzycki poprosił o ustalenie kworum.  Poinformował, że Państwo 

radni otrzymali program dzisiejszej Sesji, zapytał czy są jakieś uwagi do porządku 

obrad. 

 



Pan Karol Biedrzycki zgłosił wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały pod literką J w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej 

w Bikówku. Ogłosił głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu pod literą J.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

Projekt uchwały pod literką J w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole 

Podstawowej w Bikówku wprowadzono do porządku obrad. 
 

Pan Karol Biedrzycki poprosił o przegłosowanie całego porządku obrad wraz z 

poprawkami. 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji w dniu 29 kwietnia 2019 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni 

okres. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej  

w PSP Nr 3 w Grójcu. 

7. Informacja o planowanych remontach w jednostkach oświatowych Gminy 

Grójec 

8. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Grójec za rok 2018: 

1) debata nad raportem, 

2) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Gminy i Miasta Grójec. 



9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Grójec  

za 2018 rok i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium.  

1) sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

wraz z informacją  

o stanie mienia Gminy Grójec za 2018 rok, 

2) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku o 

przedłożonych przez Burmistrza Gminy i Miasta Grójec sprawozdaniach  

z wykonania budżetu za 2018 rok, 

3) Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Grójec za 2018 

rok, 

4) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Grójcu 

wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec, 

5) dyskusja, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2018, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Grójec  absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

A nadania nazw ulic w Grójcu, gmina Grójec, 

B przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Grójca, 

C określenia zasad udzielania dotacji celowej dla rodzinnych ogrodów 

działkowych z budżetu Gminy Grójec, 

D przyjęcia od Powiatu Grójeckiego zadań w zakresie prowadzenia 

powiatowej biblioteki publicznej, 

E zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na  rok 2019, 

F zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2019–

2031, 

G udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Grójeckiemu, 

H udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu, 

I przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Grójec, 

J nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej w Bikówku 

11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

12.  Zakończenie Sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
 



Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 
 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3. 

Przyjęcie protokołu z Sesji w dniu 29 kwietnia 2019 r. 
 

Pan Karol Biedrzycki ogłosił głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z Sesji w dniu 29 kwietnia 2019 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur 

Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 
 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni 

okres. 

 



Pan Karol Biedrzycki poinformował, że sprawozdanie Państwo Radni otrzymali 

na piśmie i zapytał, czy są jakieś pytania do Pana Burmistrza w tej sprawie. 

Pytań nie było. 

Ad.5. 

Interpelacje i zapytania Radnych. 
 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy radni mają jakieś pytania. 

Pan Dariusz Prykiel zapytał, czy osoby zasiadające w komisjach 

egzaminacyjnych na egzaminach gimnazjalnych i ośmioklasistów to byli 

wolontariusze, czy gmina ponosiła jakieś koszty. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda odpowiedział, że za udział w komisjach 

egzaminacyjnych nikt z członków nie dostał wynagrodzenia, bo to było w 

godzinach pracy, a osoby z zewnątrz to byli wolontariusze i jak sama nazwa 

wskazuje nie otrzymali za to wynagrodzenia. 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy jest już projekt na przebudowę PSP Nr 1 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poinformował, że jeszcze nie ma, a najbliższy 

termin, kiedy projektant zobowiązał się, że przedłoży projekt to 26 czerwca. 

Pan Karol Biedrzycki zapytał skąd te opóźnienia i czy z tego tytułu wykonawca 

będzie miał nałożoną karę umowną 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poprosił, żeby Pani Katarzyna Kaczanowska 

udzieliła informacji  

Pani Katarzyna Kaczanowska poinformowała, że projekt jest dość 

rozbudowany, zawiera kilkanaście branży i dlatego czas uległ wydłużeniu. Kary 

umowne stanowią 0,2 % wartości całej pracy, czyli to jest 90 zł netto za każdy 

dzień opóźnienia. Wartość umowy to było 45 000 zł netto i tyle wynoszą kary 

umowne. 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy w związku z tym, że wielu mieszkańców 

zgłasza, że w grójeckim parku jest brudno będą podjęte jakieś działania w tej 

sprawie 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że pracownicy ZGK już dziś od rana 

porządkują teren w parku. Po imprezie na rynku było bardzo dużo śmieci, ale już 

jest wszystko sprzątane, a ławki były myte z odchodów ptasich przed długim 

weekendem. A teraz będą myte raz w tygodniu. Można by się zastanowić jaki 

regulamin wprowadzić i jak odgrodzić część parku, żeby nie była zaśmiecana i 



dewastowana. Trzeba wprowadzić tabliczki, że jest kategoryczny zakaz 

dokarmiania dzikich zwierząt. 

Pan Daniel Marcinkowski zapytał Burmistrza, czy doszło do spotkania z 

właścicielami nieruchomości, na terenie której ma powstać żłobek. Jeśli tak to na 

jakim etapie są ustalenia. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poinformował, że odbył spotkanie z właścicielami 

nieruchomości razem z Naczelnik Katarzyną Kaczanowską i Inspektorem 

Magdaleną Śmietańską w sprawie wykupu działki nr 3165/8 o pow. 0,0712 ha 

położonej w Grójcu przy ul. Bankowej. Został spisany protokół. W wyniki 

negocjacji ustalone zostało, że właściciele zgodzą się odsprzedać gminie 

nieruchomość za 270 000 zł i teraz procedura jest w toku. Jest to cena niższa niż 

za działkę obok szkoły nr 1. Burmistrz powiedział, że doszedł też wstępnie do 

porozumienia z właścicielką „Modrzewianki”. Pani zgodziła się odsprzedać za 

pewną kwotę działkę, ale o szczegółach Rada będzie poinformowana wtedy kiedy 

będzie potrzeba podjąć stosowną uchwałę o zakupie. 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy pod protokołem zostały złożone podpisy 

właścicieli działki przy ul. Bankowej. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że nie ma podpisu właścicieli tylko 

Burmistrza oraz Pani Kaczanowskiej i Pani Śmietańskiej, ale to jest oświadczenie 

publiczne zgodne z prawdą. 

Pan Artur Szlis zapytał Wiceburmistrza, czy udało się uzyskać informację na 

temat segregowania śmieci przez wspólnoty mieszkaniowe, czy będzie taka 

możliwość, żeby kto chce segregował, a kto chce to nie segregował. 

Zastępca Burmistrza Jarosław Rupiewicz powiedział, że nigdzie na chwilę 

obecną nie jest to praktykowane, ponieważ wspólnota musiałaby złożyć dwie 

osobne deklaracje. 

Pan Daniel Marcinkowski zapytał, czy nic się nie zmieniło w temacie, że firmy 

będą mogły osobno podpisać umowę z firmą wywożącą śmieci 

Burmistrz Dariusz Gwiazda odpowiedział, że ustawa zobowiązuje gminę do 

rozdzielenia nieruchomości na zamieszkałe i niezamieszkałe i jeśli właściciel 

nieruchomości niezamieszkałej zdecyduje, że chce indywidualnie zawrzeć 

umowę z firmą wywożącą to taką umowę ma prawo zawrzeć. 

Pan Artur Szlis zapytał, czy jeśli jest to tylko kłopot ze złożeniem deklaracji to 

można się zastanowić, żeby stać się pionierem takiego rozwiązania, bo w tej 

chwili wspólnoty ponoszą odpowiedzialność zbiorową. Te osoby, które chciałyby 



segregować i płacić niższe rachunki muszą ponosić wyższe koszty nie ze swojej 

winy, bo nie mogą segregować. 

Zastępca Burmistrza Jarosław Rupiewicz wyjaśnił, że można się nad tym 

zastanowić, chociaż to jest problem bardziej złożony. Jeżeli zostaną włączone w 

to wspólnoty, gdzie są lokale to dlaczego w domach jednorodzinnych, gdzie są 

różne osoby też takiego tematu nie można podjąć.  

Pan Karol Biedrzycki poinformował Burmistrza, że kilkoro rodziców dzieci z 

przedszkoli zgłosiło się w sprawie dyżurów wakacyjnych. Rodzice mogli do tej 

pory przyjść do przedszkola, w którym był dyżur i rano zapisać dziecko. Problem 

pojawił się w przedszkolu przy ul. Mogielnickiej. Kiedy rodzice poszli zapisać 

rano dziecko już kilkadziesiąt nazwisk było na liście. To przedszkole nie jest 

gminne, ale ma taką samą subwencję, jak nasze przedszkola, więc trzeba byłoby 

porozmawiać z Panią Dyrektor przedszkola, żeby takie sytuacje nie miały miejsca 

i  żeby wszędzie dzieci były tak samo traktowane. Drugą sprawą jaką poruszył 

Przewodniczący Rady był temat szkoleń, które mają się w urzędzie odbywać.  

W związku z tymi szkolenia były wysłane do firm cateringowych zapytania 

ofertowe. Pan Biedrzycki zapytał, dlaczego zapytania były wysłane do firm z 

Radomia, skoro są lokalni przedsiębiorcy, którzy u nas płacą podatki. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda  odpowiedział, że jeśli chodzi o przedszkole to na 

pewno siostry zakonne, które prowadzą przedszkole zrobiły wszystko zgodnie z 

prawem i to tylko ich dobra wola, że nie zapisywały dzieci ze swojego 

przedszkola w pierwszej kolejności. Odnośnie zapytania ofertowego Burmistrz 

powiedział, że osoba, która zajmowała się tym programem cyklu szkoleń sama 

wybierała firmy do których były wysyłane zapytania, burmistrz nie wie czemu, 

akurat do tych firm, być może żadna firma z Grójca nie była zainteresowana 

współpracą. Burmistrz obiecał zapytać panią Annę Kamińską, dlaczego tak się 

stało. Jednak wyjaśnił, że obowiązuje ustawa, a nie można faworyzować żadnej 

firmy, tylko brać pod uwagę względy formalne. 

 

Ad.6. 

Odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w 

PSP Nr 3 w Grójcu. 

 

Pan Tomasz Justyński Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z 

kontroli. 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy są jakieś pytania do protokołu. Pytań nie było. 
 

 

 



 

Ad.7. 

Informacja o planowanych remontach w jednostkach oświatowych Gminy 

Grójec. 
 

Pan Karol Biedrzycki poinformował, że Państwo Radni dostali informację 

przygotowaną przez Dyrektora Naduka na piśmie i zapytał, czy są jakieś uwagi 

do informacji. 
 

Pan Artur Szlis zapytał, czy można wprowadzić do pozycji remontowych i 

wykonać jeszcze teraz podjazd dla wózków w przedszkolu przy ul. Okrężnej, bo 

tam takiego podjazdu nie ma. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że jeśli zostaną środki w rezerwie i 

koszty tych środków nie przekroczą to można będzie wykonać ten podjazd i 

połączyć to z projektowaną drogą od strony ul. Bankowej do parku.  
 

Ad.8. 

Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Grójec za rok 2018: 

 

a) debata nad raportem 
 

Pan Karol Biedrzycki otworzył debatę nad raportem i zapytał kto z Radnych 

ma pytania. 

Pani Weronika Piwarska zadała pytanie odnośnie pkt. nr 4 w raporcie dotyczący 

lokalnego programu rewitalizacji Gminy i Miasta Grójec. Czy to, że ten punkt 

opisany jest jednym zdaniem oznacza, że gmina nie zajmuje się programem 

rewitalizacji. Zdaniem Pani Piwarskiej ta informacja nie jest wyczerpująca. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że w gminie jest lokalny projekt 

programu rewitalizacji, to jest taki flagowy program, w którego tworzeniu 

Burmistrz brał udział. Wiele punktów jest powieleniem strategii rozwoju Gminy 

i Miasta Grójec z 2003 roku, które dotychczas są aktualne. Nierozszerzenie 

tematu może być zachętą do przeczytania całego programu. Najważniejszym 

zadaniem jest rewitalizacja budynków komunalnych i takich miejsc jak park, czy 

centrum Grójca, kolejki wąskotorowej, gdzie projekt jest oszacowany na 40 mln. 

zł i taki wniosek będzie zgłoszony do 20 lipca do Funduszy Norweskich i to też 

jest wynik LPR. 

Pani Weronika Piwarska powiedziała, że właśnie w raporcie o stanie gminy 

chciałaby przeczytać jaki jest flagowy program rewitalizacji. A w tym raporcie 

jest tylko jedno zdanie na temat LPR, z którego nic nie można się dowiedzieć. 



Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że LPR w 2017 roku to było 

powtórzenie programu z 2010 roku, kiedy był rewitalizowany rynek. Program nie 

powinien być powtórzony, tylko powinien zostać stworzony gminny program 

rewitalizacji. Czyli ten program jest nadal aktualny, chodzi o wszystkie znaczące 

miejsca w Grójcu takie jak kolejka wąskotorowa, park, ul. Mszczonowska,  

ul. Mogielnicka, takie miejsca zaniedbane, komunalne jeśli chodzi o inwestycje, 

remonty. Jeśli miasto dostanie pieniądze z Funduszy Norweskich to można 

wybudować budynki komunalne na obrzeżach miasta i wyprowadzić 

mieszkańców z kamienic w rynku, a te budynki na rynku odnowić. Trzeba 

przeczytać cały program, żeby go zrozumieć 

 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie było. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Gminy 

i Miasta Grójec. 

 

Pan Karol Biedrzycki przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie zgłosił pytań więc 

przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Gminy i 

Miasta Grójec..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur 

Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 

 



Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Gminy i 

Miasta Grójec została podjęta. 

Uchwała nr X/75/2019 
 

Ad.9. 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Grójec za 

2018 rok i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

a) sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu wraz 

z informacją o stanie mienia Gminy Grójec za 2018 rok, 

b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku o 

przedłożonych przez Burmistrza Gminy i Miasta Grójec sprawozdaniach z 

wykonania budżetu za 2018 rok,  

Pani Mariola Komorowska odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.  

c) Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Grójec za 2018 rok, 

Pan Artur Moskal odczytał Opinię Komisji Rewizyjnej 

d) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Grójcu wniosku o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec,  

Pan Karol Biedrzycki odczytał Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

e) Dyskusja 

Pan Karol Biedrzycki zapytał, czy są jakieś pytania. Pytań nie było. 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2018, 

Pan Karol Biedrzycki przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie zgłosił pytań więc 

przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2018,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 



Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2018 została 

podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr X/76/2019 

 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Pan Karol Biedrzycki przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie zgłosił pytań więc 

przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur 

Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok została podjęta. 

Uchwała nr X/77/2019 

 

 



Burmistrz Dariusz Gwiazda podziękował za udzielenie absolutorium oraz 

pogratulował Panu Jackowi Stolarskiemu oraz pracowników wykonania 

budżetu, bo to był budżet poprzedniego burmistrza. 
 

Ad.10. 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

A/ 

nadania nazw ulic w Grójcu, gmina Grójec, 
 

Pani Małgorzata Bazyl przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 

Pan Jacek Stolarski zadał pytanie skąd wzięła się nazwa ulicy Zatorska. 

Pani Małgorzata Bazyl odpowiedziała, że nazwa tej ulicy wzięła się od nazwiska 

rodziny, która była właścicielami gruntów, przez które jest wytyczona ta ulica. 

Jedna osoba z tej rodziny jest osobą zasłużoną dla społeczności lokalnej. Jest to 

też nawiązanie do ulicy Zbyszewskiej, która też jest od nazwiska lokalnych 

gospodarzy, którzy mieli kiedyś tutaj grunty. 

Przewodniczący ogłosił głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulic w Grójcu, gmina Grójec,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Małgorzata 

Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (2) 

Dariusz Prykiel, Jacek Stolarski 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Artur Szlis 



Uchwała w sprawie nadania nazw ulic w Grójcu, gmina Grójec została 

podjęta. 

Uchwała nr X/78/2019 

B/ 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Grójca, 

 

Pan Dariusz Iwańczyk przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie zgłosił pytań więc 

przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Grójca,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Grójca została 

podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr X/79/2019 

C/ 

określenia zasad udzielania dotacji celowej dla rodzinnych ogrodów 

działkowych z budżetu Gminy Grójec, 

 

Pani Daria Bobrowska – Wachniewska przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 



Pan Janusz Dulemba powiedział, że nie wspomniano nic o tym, że akcja została 

zainicjowana i wyszła z Urzędu Marszałkowskiego. W gminie Grójec są dwa 

tereny ogrodów działkowych „Relaks” i „Eden”. Po rozmowie z Panią Skarbnik 

i z Panem Burmistrzem jeszcze nie wiadomo jaka będzie udzielona dotacja. Pan 

Dulemba powiedział, że mimo, iż w Polsce samorządy walczą z takimi 

stowarzyszeniami, chcą im odebrać tereny. U nas współpraca się układa dobrze. 

Została doprowadzona droga do „Edenu” co jest zasługą poprzedniej Rady i 

Burmistrza Stolarskiego, za co Pan Dulemba dziękuje i liczy na dalszą 

współpracę. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej dla 

rodzinnych ogrodów działkowych z budżetu Gminy Grójec,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej dla 

rodzinnych ogrodów działkowych z budżetu Gminy Grójec została podjęta 

jednogłośnie. 

Uchwała nr X/80/2019 

D/ 

przyjęcia od Powiatu Grójeckiego zadań w zakresie prowadzenia 

powiatowej biblioteki publicznej, 
 

Pani Jolanta Stykowska odczytała projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 



Pan Jacek Stolarski zapytał Burmistrza jaki jest cel przejęcia obowiązków 

biblioteki powiatowej przez bibliotekę gminną i co kierowało Burmistrzem, że 

zdecydował się na taki krok. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda odpowiedział, że po pierwsze po to, żeby dobrze 

współpracować ze Starostwem Powiatowym, po drugie, jak Pan Burmistrz 

zauważył w ciągu ostatnich lat od kiedy funkcjonuje miejsko – gminna biblioteka 

głównymi klientami są mieszkańcy powiatu grójeckiego, gdyby przeliczyć to 

90% jest z powiatu, a 10% z Grójca. Dużo dzieci z powiatu korzysta z biblioteki, 

to nam się zbilansuje, nie będziemy dopłacali do tej biblioteki, a może jeszcze 

dzięki temu oferta będzie lepsza. 

Pan Janusz Dulemba zapytał, czy skoro ma się dobrze kształtować współpraca 

z Powiatem, to w uchwale powinno być „wyraża się zgodę przyjęcia” a nie 

„wolę”. Jest prawnik na Sali, więc niech się może wypowie. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda odpowiedział, że projekt uchwały przygotowali 

prawnicy ze Starostwa Powiatowego, więc nie trzeba dyskutować. Na razie to jest 

uchwała intencyjna, a jak zostanie podpisane porozumienie to przejęcie będzie 

faktem. 

Pani Sylwia Dąbrowska powiedziała, że zapis był sprawdzany i jest poprawny. 

Pan Artur Moskal zapytał, czy gmina na stałe przejmuje bibliotekę, żeby nie 

było tak, że gmina przejmie, będzie utrzymywać, a potem druga strona się 

rozmyśli. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poinformował, że w treści porozumienia będzie 

zawarta klauzula, że jeśli gminie nie będzie się to bilansować, lub ustanie 

dotowanie z Powiatu to takie porozumienie będzie rozwiązane, więc wiąże się to 

ze skutkami finansowymi drugiej strony. 

Pan Artur Szlis powiedział, że na Komisji Oświaty była mowa o tym, że 

biblioteka powiatowa ma być zlikwidowana, a gmina ma przejąć tylko jej zadania, 

a nie całą bibliotekę. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda odpowiedział, że zostanie zatrudniony człowiek, 

który będzie wypełniał zadania biblioteki powiatowej, będzie robił statystyki i 

będą do niego spływały sprawozdania z gminnych bibliotek i cały czas ta funkcja 

zostanie zachowana. Pani Dyrektor chciałaby, żeby z nazwy zniknęła 

„powiatowa” a została „Miejsko – Gminna” 

Pani Sylwia Dąbrowska wyjaśniła, że można w uchwale określić, że to jest tylko 

współpraca na 2019 rok, ale potem, żeby współpraca miała charakter ciągły trzeba 

będzie w każdym roku podejmować taką uchwałę. 



Pan Karol Biedrzycki zaznaczył, czy można taki zapis wprowadzić w 

porozumieniu, które będzie podpisywane. 

Pani Sylwia Dąbrowska powiedziała, że można, ale to zależy od praktyki jaka 

jest przyjęta. 

Pan Jacek Stolarski wyjaśnił, że biblioteka powiatowa to nie jest wypożyczanie 

książek, tylko pełnienie funkcji biblioteki powiatowej, to znaczy sprawowanie 

nadzoru nad bibliotekami gminnymi na terenie powiatu. I przejęcie księgozbioru 

z biblioteki powiatowej to będzie uzupełnienie księgozbioru biblioteki gminnej. 

Głównie chodzi o nadzór merytoryczny i sprawozdawczość. Jeśli gmina się 

zdecydowała na taki krok to nie można rozpatrywać tego w kategorii jednego 

roku, bo tworzona jest jednostka, przejmowane są zadania, a szczególnie 

jednostki kultury buduje się przez wiele lat i trzeba przyjąć odpowiednio 

przygotowanych ludzi, którzy będą sprawować nadzór nad bibliotekami 

gminnymi w powiecie. Trzeba bardzo dobrze wyliczyć wydatki, koszty i zażądać 

ich zwrotu od Powiatu. 

Pan Karol Biedrzycki poprosił Burmistrza o dokładne wyliczenie kosztów, żeby 

podpisać z powiatem takie porozumienie, przez które nie będzie trzeba dokładać 

pieniędzy. 

Przewodniczący ogłosił głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego zadań w zakresie 

prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJE SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard 

Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (3) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

WSTRZYMUJE SIĘ (3) 

Jerzy Antoniewicz, Henryk Feliksiak, Artur Szlis 

 



Uchwała w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego zadań w zakresie 

prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej została podjęta. 

Uchwała nr X/81/2019 

E/ 

zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2019, 
 

Pani Mariola Komorowska odczytała projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Pan Artur Szlis zapytał, czy kwota 60 000 zł jest wystarczająca na 

zorganizowanie obchodów 600-lecia Grójca. 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poinformował, że trwają prace nad kosztorysem, 

chociaż to jest późno i już wszystko powinno być przygotowane. Burmistrz 

proponował Dyrektorowi GOK-u, żeby budżet Święta Kwitnących Jabłoni 

podzielić na dwie imprezy. Jeszcze będzie na ten temat debata. Będą też 

sponsorzy, zostały obiecane środki od Marszałka Województwa Mazowieckiego, 

czyli będą też inne fundusze. Są też jeszcze fundusze dodatkowe w GOK-u i 

dziale promocji. 

Pan Karol Biedrzycki zaapelował, żeby wzdłuż ul. Laskowej ustawić dodatkowe 

ławki. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poprosił, żeby Państwo Radni też zgłaszali 

potrzeby środowiskowe gdzie ustawić kosze w mieście. 

Pani Weronika Piwarska zapytała kiedy będzie dokładny plan 600-lecia. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że do końca czerwca będzie program 

całej imprezy. 

Pan Karol Biedrzycki zasugerował, żeby złożyć wniosek do Marszałka Struzika 

o pozyskanie funduszy na obchody 600-lecia, bo można uzyskać w ten sposób 

dodatkowe środki. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poinformował, że taki wniosek już został napisany 

i zostanie złożony. Został też napisany wniosek o środki do Ministerstwa Kultury, 

ale żadnych pieniędzy nie udało się uzyskać. 

Pan Karol Biedrzycki poprosił przewodniczącego komisji budżetowej o 

odczytanie wniosku, który komisja chce złożyć 



Pan Jacek Stolarski przedstawił wniosek komisji budżetowej o wycofania 

środków na wykonanie dokumentacji projektowej budowy żłobka. Pan stolarski 

wyjaśnił, że jest to wniosek warunkowy, do czasu, aż Burmistrz znajdzie 

lokalizację dla żłobka, żeby nie robić projektu „w powietrzu”  i wstrzymać z się 

aż do zakupu gruntu. Ale na dzisiejszej sesji Burmistrz poinformował, że zawarł 

już porozumienie z właścicielami gruntu przy ul. Bankowej. Jest tylko kwestia, 

czy Rada zaakceptuje cenę, jaka została wynegocjowana.  

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że sprawa wykupu gruntu już była 

przedmiotem rozmów kilka miesięcy wcześniej z właścicielami. Są oni 

przychylni. Ale jeśli nawet by się rozmyślili to przez tą działkę przebiega droga 

publiczna zaprojektowana w planie zagospodarowania, która pozwala 

poszerzenie terenu usług oświatowych o teren przylegający do przedszkola. 

Burmistrz wyjaśnił, że nie jest tak, że chciał rozpocząć projektowanie na 

nieswoim gruncie, tylko mieć możliwość rozpoczęcia negocjacji z projektantami, 

bo dzisiaj zdobycie dobrego projektanta jest bardzo trudne. Jeśli teraz wynik 

głosowania będzie negatywny to znaczy, że jest to sprzeciw budowie żłobka 

samorządowego.  

Pan Karol Biedrzycki wyjaśnił, że nikt z radnych nie jest przeciwko budowie 

żłobka, chodziło tylko o to, że nie można projektować na nieswoim gruncie. 

Pan Jacek Stolarski powiedział, że najpierw trzeba mieć jakiś tytuł prawny, żeby 

można było projektować. A to, że w planie jest droga to jeszcze gorzej, ponieważ 

jak jest droga to nie można projektu robić, tylko najpierw zmienić miejscowy plan 

i wpisać budowę żłobka. Do tego momentu projektanci mogą tylko rysować 

koncepcję. Chodzi o to, żeby przyśpieszyć negocjacje, wykupić grunt, 

ewentualnie zawrzeć porozumienie wiążące i wtedy rozpocząć projektowanie, 

taka jest kolejność prawna. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że jak Pan Stolarski stwierdził Urząd 

Gminy może zlecić wykonanie projektu tylko wtedy jeśli będzie posiadać tytuł 

prawny. Zdaniem Burmistrza wyrażając akces tej uchwale radni dają 

przyzwolenie do negocjacji i ustalenia koncepcji z projektantem i pozyskania 

projektanta. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący ogłosił głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
wycofania środków na wykonanie dokumentacji projektowej budowy żłobka - 

wniosek komisji budżetu i finansów.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Karol Biedrzycki, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, 

Daniel Marcinkowski, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (6) 

Jerzy Antoniewicz, Janusz Dulemba, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, 

Dariusz Prykiel, Artur Szlis 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Henryk Feliksiak, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Eugenia Poradzka, 

Małgorzata Szymańczak 

 

Wniosek w sprawie wycofania środków na wykonanie dokumentacji 

projektowej budowy żłobka - wniosek komisji budżetu i finansów został 

przyjęty. 
Przewodniczący ogłosił głosowanie uchwały wraz ze zmianami. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2019.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, 

Weronika Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, 

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (2) 

Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Jerzy Antoniewicz 

 



Uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2019 

została podjęta. 

Uchwała nr X/82/2019 

 

F/ 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2019–

2031, 
 

Pani Mariola Komorowska odczytała projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Pytań nie było, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Grójec na lata 2019–2031,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Grójec na lata 2019–2031 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr X/83/2019 

G/ 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Grójeckiemu, 
 

Pani Mariola Komorowska odczytała projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Pytań nie było, przystąpiono do głosowania. 
 

 



 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Grójeckiemu,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Grójeckiemu 

została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr X/84/2019 
 

H/ 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu, 
 

Pani Mariola Komorowska odczytała projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały.  

 

Pan Janusz Dulemba zapytał jakie koszty zostaną poniesione przy tej inwestycji 

skrzyżowania dwóch ulic i co to usprawni w Grójcu. Rondo jest przy rondzie i to 

bardzo spowalnia ruch, z giełdy jak będą wracać pojazdy to będą się tworzyć 

korki, nawet w niedzielę. 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda wyjaśnił, że Państwo Radni nie głosują, czy będzie 

to rondo, czy skrzyżowanie z sygnalizacją świetlną, tylko o pomocy finansowej 

33 tyś. zł dla Powiatu Grójeckiego. Fachowcy niech się wypowiedzą co będzie 

lepsze dla mieszkańców. Koszty są podobne, w wyniku głosowania decyzja jest 

taka, że najlepszym rozwiązaniem będzie rondo. 

 



Pani Małgorzata Szymańczak powiedziała, że w związku z udzieleniem dotacji 

przez gminę na budowę ul. Poświętne koszty projektu miał ponieść powiat, a teraz 

okazuje się, że gmina ma jeszcze dołożyć do tego projektu. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że wszystkie gminy będą jednakowo 

traktowane i w jednakowej proporcji będą finansowały zadania tego typu jak ulica 

Poświętne. 

Pan Karol Biedrzycki zaznaczył, że ul. Poświętne jest w bardzo kiepskim stanie 

i jeżeli jest taka inicjatywa ze strony Powiatu to należy z niej skorzystać, mimo 

że trzeba zapłacić więcej za projekt. 

Pan Artur Moskal powiedział, że jest to jedna z ostatnich dróg i podtrzymuje 

to co mówił Pan Burmistrz i Pan Przewodniczący. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Grójeckiemu,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu 

została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr X/85/2019 

I/ 

przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Grójec, 
 

Pani Jolanta Stykowska odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały.  



Pani Weronika Piwarska zapytała Burmistrza, jak będzie wyglądał system 

gospodarowania odpadami od 1 stycznia 2020 roku, na razie jest tylko 

przyjmowany regulamin utrzymania czystości. Zdaniem Pani Piwarskiej już 

powinno się przyjąć uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbioru odpadów, zdecydować czy nieruchomości 

niezamieszkałe będą objęte, czy nie, ustalić termin częstotliwośi i tryb uiszczana 

opłaty i jaka będzie wysokość opłaty. Można zrobić to wszystko po przetargu, ale 

nie wiadomo kiedy to wszystko się odbędzie. Radna Piwarska ma wątpliwości co 

do zapisu w regulaminie odnośnie zaopatrzenia się przez gospodarstwa w 

pojemniki min. 120 l. Czy to oznacza, że każdy właściciel powinien się 

zaopatrzyć w pojemnik, czy sam będzie musiał zapłacić. Kolejną sprawą jaką 

poruszyła Pani Piwarska było, to że na poprzedniej sesji była przyjmowana 

zmiana w uchwale budżetowej dotycząca przeznaczenie kwoty 50 tyś. zł. na 

projekt rozbudowy PSZOK-u, który przygotuje firma. Radna zapytała na jakim 

etapie jest ten projekt, czy została spisana umowa i co to za firma. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że pisząc regulamin trzeba spełnić 

obowiązek ustawowy, bo każda Rada Gminy musi przyjąć taki regulamin 

uchwałą do końca czerwca. Jeśli chodzi o wszystkie załączniki będą jeszcze one 

podlegały zmianom. Czas na przejęcie gospodarki odpadami jest do końca roku. 

Uchwała odnośnie pojemników jest tak napisana, że jeśli zostanie uzyskana 

dotacja na rozbudowę PSZOK-u to zostaną też zakupione pojemniki i będzie 

można wyposażyć mieszkańców we własne pojemniki i nie będzie trzeba 

zmieniać tej uchwały. W przetargu będzie propozycja dla operatora, żeby użył 

pojemników własnych. Burmistrz ogłosił, że 4 sierpnia będzie zwołana sesja i już 

wtedy będzie można mówić o konkretach jeśli chodzi o gospodarkę odpadami.  

Pani Weronika Piwarska zapytała kiedy będzie przetarg. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poinformował, że przetarg będzie ogłoszony po 4 

sierpnia. 

Zastępca Burmistrza Jarosław Rupiewicz poinformował, że umowa odnośnie 

projektu rozbudowy PSZOK nie została jeszcze podpisana. 

Pan Jacek Stolarski wyjaśnił, że ustawa odnośnie utrzymania czystości w 

gminach już funkcjonuje 6 lub 7 lat i była już dwa razy poprawiana i trzeba działać 

na bazie tej ustawy, która obowiązuje, na bazie tej ustawy dzisiaj podejmujemy 

uchwałę o regulaminie utrzymania czystości i porządku w Gminie Grójec. 

Zdaniem Pana Stolarskiego zapis w regulaminie, że psy mogą być prowadzane 

wyłącznie w kagańcu i na smyczy jest nieprawidłowy. Są psy ras karłowatych, 

zupełnie niegroźnie, nieagresywne, psy służbowe, przewodnicy osób 

niewidomych, ratownicy, stare lub łagodne. Zdaniem Radnego Stolarskiego nie 

można wymagać żeby każdy pies, który będzie wyprowadzany w Grójcu musi 



mieć kaganiec i być na smyczy i ten zapis trzeba zmienić. Kolejnym 

nieprawidłowym zapisem zdaniem Radnego Stolarskiego jest zapis obciążający 

właścicieli nieruchomości obowiązkami deratyzacji. Obszary deratyzacji może 

tylko określać Rada Miejska uchwałą, a ktoś kto taki obszar uchwalił, powinien 

teraz ponieść koszty. W tym wypadku jest to Gmina Grójec. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda powiedział, że Powiatowa Stacja Sanitarno – 

Epidemiologiczna pozytywnie zaopiniowała ten regulamin i odnośnie psów jest 

wyraźnie napisane, że którym nie jest możliwe nie założy się kagańca wielkości 

jak dla psa groźnego. Ocena należy do każdego posiadacza psa. Jeśli chodzi o 

deratyzację to też został ten zapis zaopiniowany pozytywnie. 

Pan Jacek Stolarski stwierdził, że zapisy w tych dwóch miejscach są 

nieprawidłowe i trzeba je zmienić.  

Burmistrz Dariusz Gwiazda Stacja Sanitarna uznała, że regulamin jest 

prawidłowy.  

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Grójec,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Eugenia Poradzka, 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMUJE SIĘ (4) 

Weronika Piwarska, Jacek Stolarski, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Grójec została podjęta. 

Uchwała nr X/86/2019 
 

 



 

J/ 

nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej w Bikówku 

 

Pan Karol Biedrzycki odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał Państwa Radnych czy mają jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały.  

Pan Karol Biedrzycki zapytał mecenas Dąbrowską, czy bez opinii Komisji 

można podjąć uchwałę w sprawie nadania imienia szkole, bo według regulaminu 

potrzebna jest opinia, to jest zapis w statucie. 

Pan Artur Szlis poinformował, że w czasie obrad Komisji Oświaty sprawa 

nadania imienia szkole w Bikówku była poruszona i komisja doszła do wniosku, 

żeby już na dzisiejszej sesji poddać ten projekt uchwały pod głosowanie, ułatwi 

to dyrekcji szkoły proces przygotowywania uroczystości. Ta opinia jest wpisana 

w protokół z posiedzenia komisji. Czyli zapis z protokołu będzie równoznaczny 

z opinią pozytywną komisji. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej w 

Bikówku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej w 

Bikówku została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr X/87/2019 

 



Ad.11. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Karol Biedrzycki zapytał czy są jakieś sprawy lub wnioski. 

 

Pan Daniel Marcinkowski zapytał Burmistrza, czy w związku rozmową na 

zebraniu sołeckim w Krobowie zrobiono coś w sprawie pozyskania środków na 

plac zabaw z programu „Nivea” 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda oznajmił, że przekazał sprawę Pani Darii 

Bobrowskiej – Wachniewskiej. W przyszłym roku zostanie przygotowany projekt 

i taki wniosek będzie złożony.  

 

Pan Jacek Stolarski odniósł się do sesji zapowiedzianej przez Burmistrza na 4 

sierpnia. Zdaniem Pana Stolarskiego nie powinna być to sesja nadzwyczajna, 

ponieważ przed taką sesją nie odbywają się posiedzenia komisji. Sesja powinna 

być zwołana w trybie zwykłym, żeby Radni mogli przeanalizować dokumenty 

związane z gospodarką odpadami. 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda odpowiedział, że sesja odbędzie się w trybie 

zwykłym. 

 

Pan Dariusz Prykiel zaapelował, żeby Straż Miejska zwróciła uwagę na 

młodzież, która w celu rozrywki i zabawy z dużą prędkością jeździ po parkingach 

marketów na terenie miasta. 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda zaproponował zwołanie nadzwyczajnej sesji z 

okazji 600-lecia Grójca i zaprosił Państwa Radnych do zaangażowanie się w 

przygotowanie obchodów. 

 

Pan Dariusz Prykiel zaapelował, żeby jak najszybciej udostępnić program 

obchodów 600-lecia w celu promocji uroczystości. 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda poprosił Dyrektora GOK-u, żeby powstał 

kalendarz imprez na cały rok, po to, żeby mieszkańcy z wyprzedzeniem wiedzieli 

kiedy będą odbywać się ważne uroczystości. 

 

Pan Henryk Feliksiak powiedział, że jego zdaniem Gmina powinna posiadać 

swój sztandar. Radny Feliksiak zapytał Panią Naczelnik Kaczanowską, czy są 

jakieś informacje w sprawie chodników na drodze nr 722 

 



Pani Katarzyna Kaczanowska odpowiedziała, że pismo zostało wysłane, ale 

jeszcze nie ma odpowiedzi. 

 

Pan Karol Biedrzycki poinformował Burmistrza, że Rada Miejska odbędzie 

specjalne posiedzenie uroczystej sesji z okazji 600-lecia. Data będzie ustalona tak, 

żeby wszyscy już wrócili z urlopów, czyli pewnie we wrześniu. 

 

Burmistrz Dariusz Gwiazda zaproponował, żeby 21 września rozpocząć 

obchody mszą świętą, a potem w Urzędzie Gminy i Miasta odbyć uroczystą sesję, 

na której będą wręczone medale dla zasłużonych mieszkańców Gminy Grójec. 

Jeśli chodzi o sztandar to Burmistrz przychyla się do propozycji radnego 

Feliksiaka 

 

Pan Karol Biedrzycki odczytał pisma, które wpłynęły do Rady Miejskiej: 

 Zaproszenie od Dowódcy Pierwszego Grójeckiego Ośrodka 

Radioelektronicznego na święto Jednostki, 

 Pismo od Wojewody Mazowieckiego w sprawie stwierdzenia nieważności 

uchwały Nr 9/66/19 z dn. 27 maja 2019 roku, 

 Pismo od Wojewody Mazowieckiego w sprawie stwierdzenia nieważności 

uchwały nr 7/61/19 z dnia 29 kwietnia 2019 roku, 

 pismo od Pana Sylwestra Maciochy sołtysa wsi Kobylin dot. prośby o zmianę 

nazwy ulicy Rubinowej we wsi Kobylin 
 

Ad. 12. 

Zakończenie Sesji. 

 

Pan Karol Biedrzycki zakończył X posiedzenie Sesji Rady Miejskiej w Grójcu. 

 

 

Na tym Protokół zakończono. 

 

                                                                                           Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Grójcu 

 

Karol Biedrzycki 

 

Protokołowała: 

Marta Byliniak 

 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


